

Tour code: CJNS08

★ 行程亮点

- **尼山圣境**
“孔子的世界”
- **黄花溪**
“北方九寨沟”
- **泰山风景区**
五岳之首
- **八大关**
红瓦绿树，碧海蓝天
- **青海啤酒厂**
了解啤酒知识和文化
- **天街**
传统与现代化交织
- **所城里**
烟台最古老的历史街区

🍴 餐食

7早餐 | 8午餐 | 7晚餐

特色餐:

鲁菜风味/孔府家宴/私房菜
粤菜风味/自助餐/青岛风味/
海鲜蒸锅+帝王蟹/潍县风味/
蓬莱风味/淄博风味/中秋晚宴

🏨 酒店住宿

- 济南美若云溪或济南君瑞大酒店或同级准5★
- 泰安温德姆酒店或同级准5★(2晚)
- 青岛皇冠假日大酒店或同级准5★
- 烟台贝斯特韦斯特酒店或同级准5★
- 潍坊正和酒店或温德姆酒店或同级准5★
- 济南易安悦大酒店或同级准5★



TRAVEL 21
Since 1989

8天7晚 精彩山东

8D7N WONDERFUL SHANDONG

NO SHOPPING
无购物

SEASON FRUIT PICKING EXPERIENCE
摘水果体验

MID-AUTUMN FESTIVAL GALA DINNER
中秋晚宴

免费提升帝王蟹餐



EXCLUSIVE



独家体验长船宴



TRAVEL 21
Since 1989

☎ 6587 0058 / 6533 2198 📞 8856 5111 ✉ ask@travel21.com.sg

Main Office: 101 Upper Cross Street, B1-12 | 17A, People's Park Centre, Singapore 058357

Branch Office: 1 Park Road, #02-04, People's Park Complex, Singapore 059108 (TA01114)



01 新加坡✈️济南

机上用餐 | 午餐 | 晚餐

- 搭乘豪华班机前往济南抵达后游览**大明湖**:湖水清澈,四季有水,不枯不涸。周边有众多历史文化遗迹,如铁公祠、历下亭、南丰祠等。风景优美,有“泉城明珠”的美誉。
- **黑虎泉**:是济南三大名泉之一,与趵突泉、珍珠泉齐名。属于济南泉群中的“泺水发源泉”。水量充沛,清澈透明,常年喷涌。泉水从石雕虎口中喷出,形成三股水流,似虎啸而得名。午餐后搭乘豪华班机返回温暖的家。

酒店:济南美若云溪或济南君瑞大酒店或同级准5★



黄花溪

02 济南🚌曲阜🚌泰安

早餐 | 午餐 | 晚餐

- 早餐后游览**尼山圣境(手读论语+电瓶车)**:以“孔子的世界,世界的孔子”为总体创意,以“文化修贤度假胜地”和“人文旅游目的地”为总体定位,集文化交流、文化体验、修学启智、生态旅游、休闲度假、教育培训于一体,被誉为“让世界认识山东、了解中国的又一前沿窗口”。
- **大学堂**:大学堂汇集了书法、彩绘、金银错、瓷版画、漆画以及铸造、木雕、生漆脱胎、泥塑等中国古代经典的艺术形式,用建筑的和艺术的语言讲述着中国人的审美选择与精神追求。
- **孔子像**:孔子像像高72米,以唐代画圣吴道子的《先师孔子行教像》为参考。立于层层拾级而上的基座,整体造型似一座雄厚而深朴的巨山。

酒店:泰安温德姆酒店或同级准5★



泰山风景区

03 泰安

早餐 | 午餐 | 晚餐

- 早餐后游览**泰山风景区(包含上下缆车+环保车)**,**南天门**:是通往泰山主峰的重要门户,有“登天之门”之称。是泰山最接近“天”的街道,被称为“天上街市”。古人视其为通天之门,是登泰山朝圣的重要标志性建筑。
- **天街**:南天门到玉皇顶之间的一段古道,是泰山最接近“天”的街道,被称为“天上街市”。**玉皇顶**:又名“天柱峰”,是观日出的最佳地点。午餐后进行**爱心捐赠活动**(泰山岱庙实验小学)晚餐后入住酒店。

酒店:泰安温德姆酒店或同级准5★

04 泰安🚌青岛

早餐 | 午餐 | 晚餐

- **青岛啤酒厂(包含品酒)**:宣传了啤酒知识和啤酒文化,而且实现了企业形象和品牌形象潜移默化地渗透传播和推广,促进了产品开发和市场拓展,丰富和完善了社会旅游产品结构,成为青岛市开展工业旅游的明星企业和首选企业之一。
- **栈桥**:栈桥是位于中国青岛的一处历史地标,也是广受欢迎的旅游景点。栈桥伸入大海,以其优雅的结构和周围的美景而闻名。桥端伫立着标志性的八角形回澜阁,从这里可以欣赏到海岸线和繁忙港口的全景。
- **八大关、广兴里**:八大关是青岛市的一个历史文化景区,位于市区的东部。这里因八条关隘命名,每一条街道的名称都与中国历史上的某个重要事件或人物相关。八大关区域内的建筑风格独特,融合了西式与中式的元素,特别是早期德国租界时期留下的欧式别墅。
- **外观天主教堂**:全名为圣弥额尔天主教堂,位于山东省青岛市市南区,是青岛的标志性建筑之一。这座教堂由德国传教士于1908年建造,建筑风格融合了哥特式与罗马式元素,外观雄伟,内部装饰精美。青岛天主教堂是青岛最重要的宗教建筑之一,具有重要的历史、文化和宗教意义。教堂的建筑特色和悠久的历史吸引了大量游客前来参观。

酒店:青岛皇冠假日大酒店或同级准5★

05 青岛🚌烟台

早餐 | 午餐 | 晚餐

- **五四广场**:位于青岛市中心,是城市的标志性广场,以纪念五四运动命名。广场上著名的“五月的风”雕塑象征爱国与进步精神,广场依海而建,风景优美,是青岛地标之一。
- **奥帆中心**:奥帆中心作为2008年北京奥运会、残奥会帆船比赛场地,拥有全国唯一一处帆船类奥运文化遗产,奥运会、上合峰会、海军节等重大节会也为奥帆中心留下了众多宝贵的文化资源。
- **所城里**:烟台最古老的历史街区之一,原为明代军事驻地,现保留大量古民居与胡同,充满浓厚的生活气息和历史感。
- **渔人码头**:国家4A级旅游景区,东临黄海,北接第二海水浴场,南至原渔业码头,三面环海。集合了旅游、餐饮、休闲、娱乐、购物、度假等多种元素。

酒店:烟台贝斯特韦斯特酒店或同级准5★



青岛啤酒厂

06 烟台 栖霞 潍坊

早餐 | 午餐 | 晚餐

- **牟氏庄园**：清代北方最大的地主庄园之一，被誉为“齐鲁第一庄”。庄园建筑宏伟，布局严谨，体现了传统儒家文化与民间艺术的融合，是研究古代民居和宗法文化的重要实物资料。
- **杨家埠民俗大观园**：潍坊杨家埠民俗大观园位于山东省潍坊市，作为中国著名的民俗文化景区之一，杨家埠以其传统的民间艺术和手工艺品闻名。景区内展示了丰富的民俗文化，包括风筝制作、剪纸艺术、传统戏曲、年画等。游客可以欣赏到精美的民间艺术作品，参与手工艺制作体验，深入了解中国北方的民间传统与习俗。杨家埠民俗大观园不仅是一个了解地方文化的好地方，也是感受中国民间艺术魅力的独特场所。

酒店：潍坊正和酒店或温德姆酒店或同级准5★

07 潍坊 青州 济南

早餐 | 午餐 | 晚餐

- **黄花溪**：被誉为“北方九寨沟”，特色包括峭壁、峡谷、飞瀑和溪流。沿1200米木栈道可观赏至山东第一崖壁飞瀑。区域内有三合瀑、银河峡、水帘洞、女儿泉、黄花溪等景点。
- **明水古城，李清照故居，蒲松龄书屋**：明水古城始建于唐朝，贞观年间设西泉镇；到了宋元时期，成为章丘四大名镇之一，其治所城池就在现今的古城位置，这座古城已有1000余年的历史。李清照故居设有“漱玉堂”、“燕寝凝香”展室，把李清照从出生到仙逝的整个人生过程展现。蒲松龄书屋是一座具有浓郁明清朝代风貌的古建筑群。是晚餐后入住酒店。

酒店：济南易安悦大酒店或同级准5★



尼山圣境



08 济南 新加坡

早餐 | 午餐

- **五龙潭**：五龙潭一带，北魏时水域颇大，为大明湖之一隅，湖畔有大明寺，此水为“净池”。宋代称“四望湖”。元代时水面缩小，仅剩泉池及纵横溪流。因景色之秀丽，引得历代文人来游。杜甫、苏轼、桂馥等大家便曾咏诗赞美。1987年建成五龙潭公园，五龙潭位于公园中部。
- 后搭乘豪华班机返回温暖的家。



八大关



所城里



圣弥爱尔大教堂

导游和司机小费：RMB ¥ 30 每天/每人

保证自费项目 600 RMB/人：

- ★ 康有为故居
- ★ 烟台山
- ★ 泰山农家生活体验
- ★ 青岛游船
- ★ 青岛夜市
- ★ 青岛迎宾馆

备注：

- 全程都以华文讲解。
- 行程次序或因宗教活动、未曾预见的气候状况有所变动，如有任何改动恕不另行通知。
- 如遇不可预计的气候问题造成航班延误或取消，客人需自己承担因航班延误/取消而产生的所有而外费用。
- 当地旅行社有视权当地的情况更改行程顺序，酒店住宿或膳食。房型是根据酒店的分配本公司不负责所分配型的房型差异。任何参入房都以折叠式加床为标准。
- 所有订单都以旅游行程宣传册的附带条件和条款为标准。
- 重大活动期间，住店地点可能无法在上述城市内。
- 所有航班如有更改，恕不另行通知。
- 若中英文行程版本出现不符之处，将以华文版本为依据。
- 本公司将不承担任何有危险性活动的责任及风险，因此本公司建议您购买旅游保险，为您的旅游做个保障。

01 SINGAPORE✈️JINAN

Meal on Board | Lunch | Dinner

- Upon arrival, visit **Daming Lake**: It is surrounded by numerous historical and cultural sites such as the Tie Gong Shrine, Lixia Pavilion, and Nanfeng Shrine.
- **Black Tiger Spring**: One of Jinan's three famous springs, alongside Baotu Spring and Pearl Spring, it is considered the "Origin of the Luoshui River" among Jinan's springs.
Hotel: Jinan Meiruoyunxi or Jinan Junrui Hotel, or a similar, standard 5★ hotel

02 JINAN🚌QUFU🚌TAI'AN

Breakfast | Lunch | Dinner

- After breakfast, visit the **Nishan Sacred Land (with a hand-read Analects reading and electric trolley ride)**: Designed as "Confucius's World, Confucius of the World," and positioned as a "Cultural Cultivation Resort" and "Humanistic Tourism Destination," it integrates cultural exchange, cultural experience, learning and enlightenment, ecotourism, leisure and vacation, and education and training.
- **University Hall**: The University Hall brings together classic ancient Chinese art forms such as calligraphy, painting, gold and silver inlay, porcelain prints, lacquer painting, as well as casting, wood carving, lacquerware, and clay sculpture.
- **Statue of Confucius**: The 72-meter-tall statue is inspired by the Tang Dynasty painter Wu Daozi's "The Teachings of Confucius." Standing on a pedestal ascending a series of steps, its overall shape resembles a majestic and profound mountain.
Hotel: Wyndham Tai'an or similar, Standard 5★

03 TAI'AN

Breakfast | Lunch | Dinner

- After breakfast, explore the **Mount Tai Scenic Area (including cable car rides and eco-friendly vehicles)****Nantianmen**: The Nantianmen Gate is the gateway to the main peak of Mount Tai, known as the "Gate to Heaven." It is the street on Mount Tai closest to the "heaven," known as the "Heavenly Market." Ancient people regarded it as the gateway to heaven and a key landmark for pilgrims ascending Mount Tai.
- **Tianjie**: The ancient road between Nantianmen Gate and Yuhuangding Peak is the street on Mount Tai closest to the "heaven," known as the "Heavenly Market." **Yuhuangding Peak**, also known as "Heavenly Pillar Peak," is the best spot for sunrise viewing. After lunch, conduct a charity donation drive (at Mount Tai's Dai Temple Experimental Primary School). After dinner, check in to the hotel.
Hotel: Wyndham Tai'an or similar, standard 5★

04 TAI'AN🚌QINGDAO

Breakfast | Lunch | Dinner

- **Tsingtao Brewery (including beer tasting)**: This initiative promotes beer knowledge and culture, subtly disseminating and promoting the company's image and brand.
- **The Zhanqiao Pier**: The Zhanqiao Pier is a historic landmark and a popular tourist attraction in Qingdao, China. Stretch-out into the sea, the pier is renowned for its elegant structure and stunning surroundings.
- **Badaguan, Guangxingli**: Badaguan is a historical and cultural area in Qingdao, located in the eastern part of the city. Named after the eight passes along the route, each street is named after a significant event or figure in Chinese history.
- **Catholic Church Exterior**: St. Michael's Catholic Church, located in Shinan District, Qingdao, Shandong Province, is one of Qingdao's landmark buildings. Built in 1908 by German missionaries, the church blends Gothic and Romanesque architectural styles, boasting a majestic exterior and exquisite interior decoration.
Hotel: Crowne Plaza Qingdao or similar, Standard 5★

05 QINGDAO🚌YANTAI

Breakfast | Lunch | Dinner

- **May Fourth Square**: Located in the heart of Qingdao, this iconic square is named in commemoration of the May Fourth Movement. The famous "May Wind" sculpture symbolizes patriotism and progress.

- **Olympic Sailing Center**: As the venue for the sailing competitions of the 2008 Beijing Olympic and Paralympic Games, the Olympic Sailing Center boasts the only sailing Olympic cultural heritage site in China.
- **Suochengli**: One of Yantai's oldest historical districts, originally a military garrison during the Ming Dynasty, it retains a rich tapestry of ancient dwellings and alleyways, imbued with a rich sense of life and history.
- **Fisherman's Wharf**: A national 4A-level tourist attraction, it faces the Yellow Sea to the east, the Second Bathing Beach to the north, and the former fishing pier to the south, encompassing the sea on three sides.
Hotel: Best Western Yantai Hotel or similar, Standard 5★

06 YANTAI🚌QIXIA🚌WEIFANG

Breakfast | Lunch | Dinner

- **Mou's Manor**: Its magnificent architecture and meticulous layout embody the fusion of traditional Confucian culture and folk art, making it a valuable resource for studying ancient dwellings and patriarchal culture.
- **Yangjiabu Folk Customs Garden**: Located in Weifang City, Shandong Province, Yangjiabu Folk Customs Garden is renowned for its traditional folk arts and handicrafts. The garden showcases a rich array of folk culture, including kite making, paper-cutting, traditional opera, and New Year paintings.
Hotel: Weifang Zhenghe Hotel or Wyndham Hotel or similar, Standard 5★

07 WEIFANG🚌QINGZHOU🚌JINAN

Breakfast | Lunch | Dinner

- **Huanghuaxi**: Known as the "Jiuzhaigou Valley of the North," it features steep cliffs, canyons, waterfalls, and streams. A 1,200-meter wooden plank road offers views of Shandong's largest cliff-side waterfall.
- **Mingshui Ancient Town, Li Qingzhao's Former Residence, and Pu Songling's Study**: Mingshui Ancient Town was founded in the Tang Dynasty and established as Xiquan Town during the Zhen-guan period. During the Song and Yuan dynasties, it became one of the four famous towns in Zhangqiu. Li Qingzhao's Former Residence features exhibition rooms called "Shuyu Hall" and "Yanqin Ningxiang" that depict the life story of Li Qingzhao from birth to death. Pu Songling's Study is a complex of ancient buildings steeped in the style of the Ming and Qing dynasties.
Hotel: Jinan Yianyue Hotel or similar, standard 5★

08 JINAN✈️SINGAPORE

Breakfast | Lunch

- **Wulongtan**: The area around Wulongtan was a vast expanse during the Northern Wei Dynasty, forming a corner of Daming Lake. Daming Temple stood on its shores, and this area was known as the "Pure Pool." It was called "Siwang Lake" during the Song Dynasty.
- Afterwards, I boarded a luxury flight back to my warm home.

Guide & Driver Services Fee: RMB ¥30/day/pax

Compulsory Optional Tour 600 RMB / person:

- ★ Kang Youwei's Former Residence
- ★ Yantai Mountain
- ★ Experience Farmhouse Life in Mount Tai
- ★ Qingdao Cruise
- ★ Qingdao Night Market
- ★ Qingdao Guest House

Notes:

- All explanations will be in Chinese.
- The itinerary sequence may be changed due to religious activities or unforeseen weather conditions. Any changes will be made without prior notice.
- In the event of flight delays or cancellations due to unforeseen weather conditions, guests will be responsible for all additional expenses incurred due to flight delays/cancellations.
- The local travel agency has the right to change the itinerary sequence, hotel accommodation or meals according to local conditions. Room types are allocated according to the hotel, and the company is not responsible for the difference in room types allocated. Any triple room is based on a folding extra bed.
- All orders are subject to the terms and conditions of the tour brochure.
- During major events, accommodation may not be available in the above cities.
- All flights are subject to change without prior notice.
- In the event of any discrepancy between the Chinese and English versions of the itinerary, the Chinese version will be used as the basis.
- The company will not assume any responsibility or risk for any dangerous activities. Therefore, our company recommends that you purchase travel insurance to protect your travel.